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Rok 2022 hned z kraje poznamenalo agresivní napadení Ukrajiny ruskými vojsky. Stejně jako 

jiné organizace, i jednotlivé sbory se zapojily do pomoci uprchlíkům. Na celocírkevní úrovni 

jsme o těchto nezištných pomocích nevedli žádnou evidenci. Povzbuzovali jsme k zapojení do 

pomocí, které vedly jiné neziskové organizace i jednotlivé úrovně samosprávy. 

 

V březnovém oběžníku jsme psali: situace je těžká, ale znovu, stejně jako při krizi covidové, 

chceme vyjádřit obdiv, jak jste se v jednotlivých sborech zapojili do pomoci potřebným. Mnozí 

jste otevřeli své domy pro uprchlíky, a pokud je nám známo, všechny sbory se zapojily do vyslání 

pomoci přímo na Ukrajinu. Konají se sbírky, a ti, kteří měli kontakty před válkou, je nyní 

používají k distribuci pomoci. Nedílnou součástí jsou modlitební shromáždění jak v rámci KS, 

tak na ekumenické rovině. Někteří se podílíte i na duchovní službě uprchlíkům. Pro inspiraci 

uvádíme níže zkušenosti Saši Štěpánovského. Pokud byste potřebovali nějakou podporu nebo 

kontakty, obraťte se na Radu a rádi pomůžeme. Jinak doporučujeme spolupracovat s Misijním 

fondem KMS nebo s KS Ostrava, kteří mají přímé kontakty na Ukrajinu.   

Situace je těžká, jak jsme psali v úvodu, ale kéž vyústí v probuzení lidí k hledání Hospodina a 

smíření s ním. Náš boj není proti tělu a krvi, ale proti duchovním bytostem, které za tím vším 

stojí. Kéž je to pokoj Boží, který máme od Pána a který bude lidem kolem nás vonět 

k záchraně.    
 

Jarní pastorálka  
  

Tématem pastorálky byla „další generace“. Porozumět, nebo na druhou stranu být srozumitelný 

lidem mnohem mladším, je dnes možná těžší než jindy. Dokud na sobě lidé byli bytostně 

závislí, byli nuceni hledat vzájemné porozumění víc, než v dnešní individualistické a virtuální 

době. To ale není důvod, abychom to vzdali, ale naopak, abychom hledali způsoby, jak mladým 

lidem přinést evangelium. Když jsme na Radě dostali podnět, abychom se touto oblastí 

zabývali, tak jsme zkraje měli ambici mladé generaci porozumět. Během sdílení jsme ale došli 

k tomu, že ten pomyslný příkop mezi námi je pro nás příliš hluboký, tak jsme hledali cesty, jak 

pomoci těm, kteří jsou lidem tohoto tisíciletí blíže.   

Proto jsme pastorálku nazvali:  

„Jak pomoci mladé generaci, oslovit mladou generaci“ a „Hledání klíčů k mladé generaci“. 

Chtěli jsme hledat způsoby, jak vytvořit dobré zázemí těm, kteří se svým vrstevníkům mohou 

a dokáží přiblížit. Mít takové mladé, skutečně Boha následující vedoucí, je poklad. Proto jsme 

se rozhodli některé pozvat, dát jim prostor s pastory KS mluvit a sdílet, co si myslí, že by bylo 

užitečné pro zvěstování evangelia.  

Ve svých vstupech a v panelové diskuzi nám svou službu přiblížili Ester Kolegarová, David 

Novák, Kuba Vašta, Šimon Velkoborský a Vojta Urban.  
 

Na jarní pastorálce během jednacího dne kolegia byla potvrzena Rada ve stávajícím složení 

Tomáš Božovský, Jan Cvejn, Pavel Kolegar a Jakub Limr (všemi 44 hlasy pro). Součástí Rady 

je senior Marek Prosner, funkční období seniora je ale pětileté, proto jeho volba nyní 

neprobíhala a bude na podzimní pastorálce.    

  



Během roku jsme dostávali různé informace o pomoci uprchlíkům. Zde uvádíme jedno 

svědectví:   

„Potěšte, potěšte můj lid, říká váš Bůh“ Iz 40:1  

Jako na jiných místech, tak i v našem sboru se vzedmula vlna solidarity s Ukrajinou. Scházíme 

se každý večer na modlitby, organizujeme materiální pomoc, připravili jsme kavárničku 

s hernou pro maminky s dětmi. Jeden bratr nabídl Ukrajincům zdarma focení na doklady nebo 

je vodí na místo distribuce pomoci. Takovýchto a řada dalších nápadů se objevuje všude 

nespočet.   

Chtěl bych upozornit ještě na jednu možnost.  

Jak jistě víte, v řadě měst se otvírají Asistenční centra pomoci pro uprchlíky (KACPU).   

Před několika dny jsem se byl u nás v Kutné Hoře zeptat, zda nepotřebují buchty nebo něco 

jiného.  

Po materiální stránce mají všeho dost, skvěle se o ně starají, solidarita lidí je zatím obrovská.  

Zeptal jsem se na možnost duchovní služby uprchlíkům. Tlumočnice mi řekla, že zde na to 

prostor není.  

Stojí frontu na registraci, vyřídí si doklady a snaží se co nejdříve přesunout do místa nového 

bydliště. Naštěstí mě zavedla za velitelem HZS. Ten hned odběhl do skladu a přinesl mi již 

vytištěný česko-ukrajinský plakát s nápisem „Duchovní pomoc“.   

Jeden mi přilepil na zeď, druhý na záda a vytvořil mi stanoviště. Rychle jsem zjistil, že je 

bezpředmětné tam sedět a čekat jako ve stánku na pouti. Obcházím tedy čekající, unavené a 

skleslé jako ovce bez pastýře. Bábušky nad 80 let, maminky s dětmi, teenagery, dospělé chlapy. 

Naslouchám jejich příběhům, modlím se za ně, někdy (skoro pořád) nám společně tečou slzy. 

Snažím se je povzbuzovat, aby se nebáli, protože Bůh na ně nezapomněl a nikdy je neopustí.  

Od překladatelů jsem si napsal několik frází v ukrajinštině, ostatní vyřizuji svojí školní ruštinou. 

Včera mi někdo tvrdil, že ti lidé mi dokonce i rozumí.    

Reakce jsou často velmi silné: slova vděčnosti za Boží ochranu, za zájem o ně, modlitbu a 

všechnu pomoc od nás Čechů.   

Opakovaně od nich slyším, že vůbec nečekali, že je takto u nás přijmeme. Samozřejmě, že 

narazíte i na složité lidi, nepřichází k nám žádný svatý národ, ale nesmíme se nechat odradit 

zklamáním.  

Tak vám to dávám ke zvážení. Člověk tam nemusí být celý den, i hodina či dvě mají smysl.  

Tak něbojtěs, Bog s vámi i nikagdá něopustit!  

Saša Štěpánovský, pastor KS Kutná Hora   

  

CeloKS shromáždění  
  

5. června se konalo celoKS shromáždění. Jako tradičně jsme se sešli v konferenčním centru 

Olšanka. Z různých koutů naší země přijel pěkný počet sourozenců a za podpory místních, tedy 

KS Praha, nás bylo kolem 440. Kromě výborných chval, kázání o vděčnosti a vysluhování 

Památky Páně, jsme se i modlili za uzdravení a osvobození několika lidí. V následujícím týdnu 

jsme obdrželi zprávy, že k uzdravením a osvobozením došlo. Chceme poděkovat regionu KS 

Praha Palmovka, jehož členové nám pomohli s organizací celého setkání. Nadále máme jako 

Rada KS za to, že celoKS shromáždění má smysl a vy to potvrzujete svojí účastí. Děkujeme.     

 

Letní pastorálka 

  
Po několika minulých pastorálkách jsme dostávali pozitivní reakce jak na volbu témat, tak i na 

průběh. Jen pro připomenutí: 2019 téma „Dary Ducha svatého“, 2020 „Patero služebností“ 

z listu Efezským, 2021 „Dopisy sedmi sborům ve Zjevení“. Jak jsme psali v předchozích 

oběžnících, letošní téma je „Přirozený růst církve“. Budeme mluvit o osmi kvalitách, které 



mohou pomoci jednak růstu, a jednak udržení lidí ve sboru. Když se podíváme na výstupy 

z každoročních dotazníků, tak průběžně se konají po KS křty. Zároveň celkové počty jsou již 

několik let stejné. Proto chceme společně hledat, co můžeme dělat jinak, aby lidé přicházeli a 

neodcházeli. Program byl následující: dopoledne vyučování o zmíněných kvalitách a večer 

panelová diskuse a hlavně modlitby za oblasti, kterým jsme se ten den věnovali.  
 

Po pastorálce jsme se z mnoha ohlasů dozvěděli, že jednoduše splnila svůj účel. Měli jsme 

výborné obecenství, budující vyučování a čas s Bohem nejen prostřednictvím nádherných 

chval. Jeden bratr to popsal tak, že znovu pookřál před Bohem. Ačkoli jsme měli obvyklý 

program, byl čas i na odpočinek a mnozí se mohli věnovat svým rodinám. Tak jsme Pánu  

vděční i za tuto milost.  

Jakkoli byla pastorálka výborná, trápila nás poměrně nízká účast, zvláště to, že jsme nevěděli, 

jaké byly důvody neúčasti. Proto jsme poprosili o zpětnou vazbu, co bylo důvodem nízké účasti. 

Mnoho odpovědí nepřišlo. Namátkou důvodem neúčasti je finanční náročnost, pro někoho 

obsahová neaktuálnost.  

   

Letní pastorálka 2022 (Přirozený růst církve) pohledem účastníka  

Vpravdě požehnaný čas jsme prožili na letní pastorálce, která proběhla mezi 10. a 16. 

červencem t.r. v konferenčním centru Immanuel v Dlouhém.  

Zvolené téma Přirozený růst církve se odvíjelo od průzkumu a z něj vyplývajících závěrů bratra 

Christiana Schwarze s názvem NCD - Natural Church Development/Přirozený růst církve a je 

v době rostoucího odklonu sekulární společnosti od Božích principů klíčové jak pro církev, tak 

pro nevěřící. Rostoucí (početně, resp. duchovně) církev = více zachráněných, stagnující 

církev = minimum zachráněných, upadající církev = úhyn i dříve zachráněných. Faktorů, které 

pomáhají přirozenému růstu církve, je celkem osm a míří jak dovnitř církve (např. Domácí 

skupiny s komplexní náplní, Zmocňující vedení), tak ven (např. Evangelizace zaměřená na 

potřeby), nebo dovnitř i ven (např. Inspirativní bohoslužba, Láskyplné vztahy).  

Jednotlivá témata přednesli členové Rady KS, doplnili je Lubomír Ondráček z KS Praha a 

Pavel Fialka z KS Klatovy.  

Skvělé bylo, že vyučování na vysoké duchovní i odborné úrovni nezamrzlo v prezentacích na 

projekčním plátně, ale v návazné přednáškové i kuloární debatě hned zamířilo do praxe. Řada 

pastorů projevila rovněž zájem provést ve svých sborech průzkum NCD, od něhož se celé téma 

pastorálky odvíjelo. A jak to tedy udělat, aby sbor právě ve vašem místě nestagnoval, ale rostl? 

Pokud jste na pastorálce byli, pak víte, pokud nebyli, poslechněte si určitě audiozáznam, stojí 

to za to.  

 PS Pohledem účastníka – novice se sluší dodat, že strávit tenhle čas v Dlouhém znamenalo 

ocitnout se v tom nejlepším smyslu slova v obklíčení církví (a Boží přítomností), kde teorie 

ožívala pod rukama. A i když samo o sobě by to pro růst církve nestačilo, jedno téma z oněch 

osmi bylo naplněno přímo na místě – láskyplné vztahy. Vřelost, jakou vůči nám s manželkou 

coby k nováčkům ostatní projevovali, byla úžasná a povzbuzující.   

Jan Dvořák, KS Děčín  

  

 NamaKSimum  
 

16.-18. září se v Kutné Hoře konalo setkání mládeže „NamaKSimum“. Téma bylo „Navzdory“. 

Mezi řečníky byli například Kuba Limr nebo Chenza ze City House, Bára a Matthew Davisovi 

nebo Matěj Písařík. Hrála skupina Marbles. Setkání bylo povzbudivé jak pro účastníky, tak i 

pro sloužící. Jsme vděčni za službu Dity Frantíkové a jejího týmu, který se o tento event stará.     
 

 

 



Během jara a léta dolehla na Evropu energetická a finanční krize. Od proběhlého covidu, přes 

probíhají válku až po zmíněnou krizi, stoupá míra nejistoty ve společnosti kolem nás. Jsou to 

otřesy, které se nevyhýbají ani lidem věřícím. Jako by probíhala hluboká „orba“ v jistotách lidí, 

jako je zdraví, bezpečí a majetek. Stejně jako při hluboké orbě na poli se na povrch dostává to, 

co je skryto, tak se při těžkostech dostávají na povrch myšlenky a touhy srdcí lidí. Někdy je to 

děsivé, jak je hřích zaslepující a někdy je povzbudivé, jak jsou lidé milostiví a štědří vůči 

potřebným.   

Kéž k těm i těm Hospodin otevře dveře a my můžeme: nad některými, kteří pochybují, se 

slitovávejte, některé zachraňujte, vytrhujíce je z ohně, a nad některými se slitovávejte v bázni, 

majíce v nenávisti i košili poskvrněnou od těla. Juda 22-23. Kéž nás Pán posílí a zachová, 

abychom mu mohli být užiteční po všechny naše dny.   

  

Podzimní pastorálka  
 

Podzimní pastorálka měla téma „Jak patero služebností (z listu Efezským) přispívá k 

budování Kristem proměněných životů.  

Máme jako Rada za to, že si potřebujeme připomínat heslo KS „Kristem proměněné životy“, 

které jsme kdysi adoptovali z pražského sboru a které formuloval Dan Drápal. Ačkoli to nijak 

často nezmiňujeme, skutečně nám v KSech jde o to, aby se z nevěřících stávali ti, kteří 

Hospodina následují a ti, kteří jej znají, aby byli ve svém způsobu života a charakteru více a 

více připodobňováni Pánu Ježíši. Na pastorálce jsme se věnovali tomu, jak toto heslo (povolání) 

naplňovat. Mluvili o tom, jak proměnám životů slouží například prorocká, pastýřská či učitelská 

služba. Jednotlivá témata vyučovali členové Rady. 

Na jednací den podala Rada církve následující návrh: 
 

Protože letos končí funkční období Seniora, bude se na pastorálce konat volba. Jako Rada jsme 

za Marka, Seniora CKS, moc vděčni. Vidíme Markovo nasazení a obětavost sloužit sborům. 

Také řeší mnohé záležitosti vůči dalším institucím. Zastává tedy nejvíce práce v Radě a radní 

mají dost času pracovat ve svých sborech. S Markem se nám dobře spolupracuje a tak výhled 

na další období vidíme velmi pozitivně. Společně hledáme to nejlepší pro Káesy. Proto 

podáváme návrh, aby Seniorem byl i nadále Marek Prosner. Je nám ctí být takto společně v 

týmu.   

Rada CKS   
  
  

Součástí jednacího odpoledne byla tedy volba seniora (senior je volen na 5 let). Marek Prosner, 

kterému právě skončil mandát, byl jediným kandidátem a byl zvolen všemi účastníky (z 39 

možných hlasů získal 39). Také rozpočet s navýšením na 25 Kč za dospělého člena za měsíc 

byl schválen (ze 40 hlasů 40 pro).  

  

Změny ve sborech během roku 

  
Praha  

Do staršovstva byli kooptování Jan Adamec, Martin Heřmanský a Tomáš Pešl.  

  



sbor/MS Dospělí Pokřtění pod 18 let Děti 

Aš 3 0 0 

Brandýs nad Labem 10 0 6 

Brno 99 4 47 

Bystřice nad Pernštejnem 15 0 14 

Česká Lípa 49 1 20 

České Budějovice 18 4 15 

Děčín 52 0 5 

Frenštát pod Radhoštěm 11 0 0 

Havlíčkův Brod 18 0 10 

Hodonín 10 0 2 

Horažďovice 22 5 10 

Hradec Králové 79 9 11 

Cheb 37 3 5 

Jeseník 36 8 19 

Jičín 41 5 12 

Jindřichův Hradec 6 0 0 

Jirkov 20 0 9 

Kamenický Šenov 12 1 3 

Klatovy 40 4 9 

Kraslice 7 7 0 

Krnov 16 1 4 

Krupka 10 1 3 

Kutná Hora 83 0 30 

Liberec 12 0 0 

Mariánské Lázně 6 0 2 

Nejdek 34 2 6 

Nymburk 76 5 15 

Ostrava 62 1 16 

PCF  99 2 37 

Plzeň 85 8 25 

Praha 506 44 122 

Praha město 30 8 0 

Přeštice 12 0 1 

Rakovník 3 0 0 

Třebíč 6 0 0 

Turnov 27 3 17 

Zlaté hory 7 0 3 

Zlín 7 0 3 

Znojmo 3 0 0 

Žatec 13 0 0 

Žďár nad Sázavou 36 1 15 

  1718 127 496 
 

 



Výsledovka - třídy, syntetiky detailně
Firma: Církev Křesťanská společenství

Výběrové podmínky pro sestavení tisku

  Datum účtování: Minulý kalendářní rok ( 01.01.2022 - 31.12.2022 )
  Pouze účty s nenulovými obraty nebo počátky: Ano
  Započítat i žádosti: Ano

Konečný stavNázev účtuÚčet Počátek 
k datu od

Obrat v období

Náklady
50106 0,00 465,00Kancelářské potřeby 465,00

50109 0,00 953,00Materiál pro děti- KS Společná shromáždění 953,00

501170 0,00 7 752,00Potraviny - Rada CKS 7 752,00

501391 0,00 18 283,18NamaKSimum-konference mládeže-materiál 18 283,18

27 453,180,00501 Spotřeba materiálu 27 453,18

27 453,180,00Celkem za skupinu 50 27 453,18

512021 0,00 17 137,00Cestovné Mládež CKS 17 137,00

512111 0,00 72 241,00Cestovné Rada CKS 72 241,00

512601 0,00 2 676,00Cestovné - pastorálky jarní & ostatní 2 676,00

92 054,000,00512 Cestovné 92 054,00

51800 0,00 1 799,00Software 7-60.000,- Kč 1 799,00

51803 0,00 52,00Poštovné 52,00

51805 0,00 48 881,50Ekonomické služby a daňový poradce 48 881,50

51806 0,00 167 169,30Administrace CKS 167 169,30

51809 0,00 1 452,00Internet a WEB 1 452,00

518100 0,00 9 000,00Telefonní poplatky - Radní 9 000,00

5181111 0,00 443 600,00Mandátní smlouvy - M.Prosner 443 600,00

51813 0,00 9 170,64Telefonní poplatky - CKS běžná činnost 9 170,64

518180 0,00 25 254,24Organizace setkání a ubytování - Rada CKS 25 254,24

518331 0,00 42 620,00NamaKSimum-konference mládeže-služby 42 620,00

518402 0,00 5 500,00Vzdělávání - ostatní služby 5 500,00

518523 0,00 42 304,00Organizace - společné shromáždění KS 42 304,00

518570 0,00 7 000,00Zvukařské práce - společná shromáždění KS 7 000,00

518680 0,00 154 095,00Organizace pastorálky - jarní & ostatní 154 095,00

518710 0,00 8 622,00Chvály a ozvučení - pastorálka letní 8 622,00

518713 0,00 299 065,00Ubytování a strava - pastorálky letní hosté 299 065,00

518880 0,00 80 370,00Organizace - pastorálky podzimní 80 370,00

518900 0,00 31 377,70Telefonica O2 - smlouva - M.Prosner (SKS Praha) 31 377,70

1 377 332,380,00518 Ostatní služby 1 377 332,38

1 469 386,380,00Celkem za skupinu 51 1 469 386,38

54500 0,00 6,65Kurzové ztráty 6,65

6,650,00545 Kurzové ztráty 6,65

54800 0,00 1 440,00Manka a škody 1 440,00

1 440,000,00548 Manka a škody 1 440,00

54901 0,00 0,82Haléřové dorovnání 0,82

54903 0,00 56 352,00Pojištění - mládež CKS 56 352,00

54910 0,00 16,44Daň z úroku-bankovní účet 16,44

56 369,260,00549 Jiné ostatní náklady 56 369,26

57 815,910,00Celkem za skupinu 54 57 815,91

58201 0,00 5 000,00Členské příspěvky ČEA 5 000,00

58203 0,00 23 186,59O.S.A.-Dary-licence  Sv. Havelka 23 186,59

28 186,590,00582 Poskytnuté příspěvky 28 186,59

28 186,590,00Celkem za skupinu 58 28 186,59

1 582 842,060,00Celkem náklady 1 582 842,06

Výnosy
60201 0,00 478 966,00Prodej služeb - pastorálky 478 966,00

602355 0,00 55 109,00NamaKSimum-konference mládeže-služby 55 109,00

602900 0,00 13 300,00Služby VPN Telefonica O2-mobily M.Prosner 13 300,00

547 375,000,00602 Tržby z prodeje služeb 547 375,00

547 375,000,00Celkem za skupinu 60 547 375,00

64400 0,00 86,79Úroky běžného účtu 86,79

86,790,00644 Úroky 86,79

64500 0,00 13,30Kurzové zisky 13,30

13,300,00645 Kurzové zisky 13,30

64902 0,00 23 186,59O.S.A.-výnosy z Licence Svatoslav Havelka 23 186,59
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Konečný stavNázev účtuÚčet Počátek 
k datu od

Obrat v období

23 186,590,00649 Jiné ostatní výnosy 23 186,59

23 286,680,00Celkem za skupinu 64 23 286,68

68201 0,00 58 000,00Dary fyzické osoby 58 000,00

68202 0,00 31 000,00Dary právnické osoby 31 000,00

68204 0,00 3 000,00Dary fyzické osoby - studijní fond 3 000,00

682501 0,00 31 239,00Sbírka kostelní KS - společná shromáždění 31 239,00

123 239,000,00682 Přijaté příspěvky 123 239,00

68400 0,00 503 033,00Členské příspěvky sborů - stř. 100 503 033,00

6841111 0,00 393 600,00Členské příspěvky sborů - stř. 1111 393 600,00

896 633,000,00684 Přijaté členské příspěvky 896 633,00

1 019 872,000,00Celkem za skupinu 68 1 019 872,00

1 590 533,680,00Celkem výnosy 1 590 533,68

Hospodářský výsledek 7 691,620,00 7 691,62
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